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Опыт взаимодействия ВУЗов и отраслевых компаний в сфере подготовки кадров  

для ИТ-индустрии будущего 

Аннотация: Взаимодействие работодателя будущих выпускников и ВУЗа - стандартный и даже 

обязательный процесс. Однако, когда речь идёт об ИТ этот процесс приобретает неожиданные черты - ведь 

требуемые компетенции меняются быстрее чем могут меняться образовательные программы. При этом такие 

стандартные параметры оценки результатов ВУЗов как "процент трудоустроенных по специальности",  

не отражает реальной картины компетенций выпускников с точки зрения "голодного" кадрового рынка.  

В настоящем докладе будет представлен обширный опыт взаимодействия ВУЗов и ключевых ИТ компаний 

Ростовской области, объединившихся в "Фонд развития ИТ образования". 
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University-Enterprise Cooperation Practices for Training the Personnel for IT Industry  

of the Future 

Abstract: Cooperation between an employer of future graduates and a university is a standard and even mandatory 

process. However, with regard to IT industry this process gets the unexpected features, due to the fact that the required 

competencies change quicker than the curricula can possibly change. At the same time, such standard key performance 

indicator of a university as the “percentage of students employed in their specialty” does not reflect the real state  

of the graduates’ competencies as assessed from the point of view of the “hungry” labour market. This report presents 

the extensive practices of cooperation between the universities and leading IT companies of the Rostov region united 

in the “IT Education Development Foundation”. 


